

## Tele CID silent on broadcasts

Miami Herald 8-4-88 - 2D

The political group Cuba Independiente y Democrática (CID) declined to say whether its the broadcasts to Cuba had begun Wednesday evening as planned.

"Whatever we do from now on has to be done cautiously and we cannot release information," said Juana Isa, spokeswoman for CID. "We hope the exile community and the media are sensitive enough to understand this."

The channel was originally planned to be beamed from a transmitter-equipped boat floating in international waters.

On Monday the Federal Communications Commission announced it would take measures against the project if it transmitted to Cuba. The FCC argued Tele CID would be violating longstanding communications laws requiring that broadcasters be licensed.

On Tuesday Audrey Spivack, a spokeswoman for the FCC, said her agency had notified the Coast Guard and the Justice Department that CID might try to break the law.

The secretary general of CID, Huber Matos, and his son, CID spokesman Huber Matos Jr., were out of town and unavailable for comment.

## El Nuevo Herald Dudas en torno a Tele CID

8-4-88-1B

La organización Cuba Independiente y Democrática (CID) se negó a informar si las transmisiones de televisión de Tele CID hacia Cuba comenzaron el miércoles, tal como se había anunciado desde hace varios días.

Juana Isa, secretaria de relaciones públicas de CID dijo que no podía decir si las transmisiones comenzarían o no "debido a los últimos acontecimientos".

"Lo que se haga de ahora en adelante hay que hacerlo cautelosamente y no podemos dar información. Esperamos que el exilio y la prensa sean lo suficientemente sensatos para comprender esto", señaló Isa.

El lunes la Comisión Federal de Comunicaciones (FCC) anunció que tomaría medidas contra el proyecto televisivo de CID si emitía sus señales hacia Cuba, debido a que esto representa una violación de la Ley de Comunicaciones de 1934, que establece que para tales operaciones hay que obtener una licencia de la FCC.

El martes Audrey Spivack, portavoz del FCC en Washington, D.C., manifestó que "habían hecho contacto con la oficina de los Guardacostas, la oficina del fiscal federal y otras entidades, para si se producía una violación por parte del CID a la orden emitida"

## FCC: No evidence of CID broadcasts

*Miami Herald 8-5-88-2D*

The Federal Communications Commission said Thursday it had no indications that a Miami Cuban exile organization had begun clandestine television broadcasts to Cuba on Wednesday, as it had vowed.

The group, Independent and Democratic Cuba, had planned to beam TV programs to the island from a 50-foot fishing boat moored in international waters off the Florida coast.

Spokesmen for the group have declined to say whether they have begun the broadcasts.

"Our equipment does not show the broadcasts to Cuba took place. We hope they took our advice," said Audrey Spivack, FCC spokesman in Washington.

CID has been warned by the FCC that clandestine broadcasts would violate the Communications Law of 1934 and the international communications treaty signed by Cuba and the United States. The treaty prohibits broadcasts from international waters.

## Sin confirmar trasmisiones de Tele CID

*El Nuevo Herald 8-5-88-1B*

La Comisión Federal de Comunicaciones (FCC) expresó el jueves que no tenía indicios de que la organización Cuba Independiente y Democrática (CID) hubiera iniciado el miércoles sus trasmisiones de televisión hacia Cuba como lo había anunciado.

"Nuestros equipos no demuestran que se haya efectuado esa trasmisión hacia Cuba. Esperamos que hayan aceptado nuestras recomendaciones", señaló Audrey Spivack, portavoz de la FCC en Washington, D.C.

La FCC había advertido a CID que las trasmisiones clandestinas constituyen una violación de la ley federal de comunicaciones de 1934 y del tratado internacional de comunicaciones del cual Cuba y Estados Unidos son signatarios. Este tratado prohíbe las trasmisiones desde aguas internacionales. La FCC considera que Cuba estaría en su derecho de atacar la embarcación desde la que se originaran las trasmisiones.

CID mantuvo silencio en Miami con relación a las trasmisiones televisivas a Cuba que habían programado comenzar el miércoles.